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Geachte statenleden, 

Tijdens uw bezoek van 21 juni hebben wij u geïnformeerd over het belang van 
Hoogeveen als Intercitystation. Niet alleen van belang voor Hoogeveen, maar voor 
de gehele regio Zuidwest Drenthe. Met deze brief roepen wij u als Hoogeveens 
gemeentebestuur dan ook unaniem op tot steun, nu ons recent is medegedeeld 
dat NS en ProRail geen redenen zien het besluit dat destijds is genomen, te 
herroepen. De tijd dringt. 

Wat vooraf Ring 
Over de Intercity status van Hoogeveen is de afgelopen jaren al veel gezegd en 
geschreven. Ondanks dat hebben de onderzoeken en argumenten van NS en 
ProRail ons, en ook u als Staten, nimmer kunnen overtuigen van nut en noodzaak 
voor enerzijds het schrappen van de IC status, en anderzijds het verleggen van de 
spoorbogen bij Hoogeveen om zo Hoogeveen zo snel mogelijk voorbij te kunnen 
rijden. Als lokale overheden waren we eensgezind in het feit dat een dergelijk 
besluit onmogelijk het Drents belang kan dienen. Desondanks heeft het bestuurlijk 
overleg spoor, met daarin onder meer de 3 noordelijke provincies en Overijssel, NS 
en ProRail, destijds besloten om de IC status van Hoogeveen te schrappen en de 
voorbereidingen voor de snelheidsverhoging te starten. Een investering van circa € 
20 min maatschappelijk geld om Hoogeveen met 140 voorbij te kunnen rijden en 
74 seconden sneller in Groningen en Zwolle te kunnen zijn, terwij l er een 
realistische kans is dat er goede alternatieven zijn. 

Dit ons inziens onverantwoorde besluit stond en staat bovendien haaks op de door 
de Kamer aangenomen motie Mastwijk / Van Gent, waarin NS werd opgeroepen 
de IC status van Hoogeveen te handhaven. Vervolgens kwam (mede als gevolg van 
uw betrokkenheid als Staten) een krachtige lobby op gang, die echter tot op heden 
niet tot een ander besluit heeft kunnen leiden. Frappant hierin is de constatering 
dat de andere motie, de Motie Koopmans, waarin 160 miljoen werd toegezegd 
voor snelheidsverhogende maatregelen in de spoordriehoek Zwolle-Groningen-
Leeuwarden, per omgaande werd en wordt uitgewerkt terwij l de motie Mastwijk / 
Van Gent tot op heden totaal is genegeerd. 
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Nader onderzoek 
Voor Gedeputeerde Brink en onze wethouder Jan Steenbergen was dit alles, 
tezamen met de conclusie dat er sindsdien meerdere jaren zijn verstreken, 
aanleiding om vorig jaar opdracht te geven aan NS/Prorail om nog eens nader 
onderzoek te doen naar nut en noodzaak van de ingreep bij Hoogeveen. Dit om 
inzichtelijk te krijgen of er sindsdien nieuwe ontwikkelingen zijn die de ingreep bij 
Hoogeveen wellicht overbodig maken, of die ertoe leiden dat de ingreep bij 
Hoogeveen niet langer de beste optie is. 

Onderzoeksresultaat 
ln april van dit jaar heeft ProRail de bevindingen van haar nadere analyse 
gepresenteerd. Dit document is recent aan uw staten toegezonden. Het Bestuurlijk 
Overleg Spoor heeft vervolgens op 17 april jongstleden besloten dat er geen 
nieuwe ontwikkelingen zijn die tot een ander inzicht leiden. Met andere woorden, 
het besluit van destijds om Hoogeveen als IC station te schrappen, is definitief. 
Wel werd door gedeputeerde Brink op dat moment een onafhankelijk onderzoek 
nog overwogen, mede na overleg met onze gemeente. 

De roep om onafhankelijk onderzoek is niet voor niets. Het is hard nodig en zelfs 
onontbeerlijk om tot een zorgvuldige besluitvorming te kunnen komen. Zoals u in 
de rapportage heeft kunnen lezen, is er immers door ProRail in het geheel geen 
nieuw onderzoek gedaan. Er is slechts sprake van een opsomming van feiten die 
reeds bekend waren. Hoewel het te ver gaat hier de volledige inhoud van de 
rapportage te behandelen, zijn enkele aspecten zodanig absurd dat zij het 
vermelden waard zijn: 

P2: "de opdracht van de motie Koopmaris is uitgewerkt in het rapport 
'SpoordriehoekZwolle/Leeuwarden/Groningen". De motie Mastwijk/Van 
Gent is echter nergens uitgewerkt. In een nieuw en onafhankelijk 
onderzoek zou dit naar onze mening alsnog gestalte moeten krijgen om in 
een evenwichtig speelveld en op basis van de juiste kennis en gegevens 
vervolgens een besluit te kunnen nemen. 
ERTMS/verhoging baanvaksnelheid. Invoering van dit systeem op het 
baanvak Zwolle/Groningen kan een significant effect hebben op de 
snelheid en zou de ingreep bij Hoogeveen overbodig kunnen maken 
waardoor Hoogeveen als IC station gehandhaafd zou kunnen worden. 
Op termijn moet dit systeem overal worden ingevoerd. Echter is door het 
Rijk de prioriteit, zoals in zoveel dossiers, in de Randstad gelegd. 
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Dat betekent dat hier nu vele miljoenen moeten worden geïnvesteerd 
terwij l dit over 15 jaar wellicht als een overbodige ingreep gekwalificeerd 
kan worden. Een ongekende verspilling van middelen die door ons ook bij 
de staatssecretaris nog nader onder de aandacht gebracht wordt. 
P. 3: "zie bijlage 1 met het overzicht van mogelijke locaties voor 
reistijdwinst op het traject Zwolle Groningen". In een nader onderzoek dat 
draait om nieuwe ontwikkelingen wordt schaamteloos teruggegrepen op 
een rapportage uit 2009. In een 'nieuw onderzoek' wordt, als het gaat om 
één van de belangrijkste vragen, namelijk of er andere mogelijkheden zijn 
om snelheid te winnen in het baanvak zodat de ingreep bij Hoogeveen niet 
nodig is, op geen enkele manier nieuw onderzoek gedaan maar wordt 
volstaan met de conclusie dat dit in 2009 al is onderzocht. Voor ons 
onbegrijpelijk en zeker niet te beschouwen als een antwoord op de 
onderzoeksvraag. 

U kunt zich voorstellen dat de indruk bij ons ontstaat dat dit onderzoek slechts 
'voor de bühne' bedoeld was, daar er geen enkele poging is ondernomen 
daadwerkelijk de diepte in te gaan en met een heldere blik opnieuw te kijken naar 
wat nodig is. Extra verbazingwekkend nu wij constateren dat mevrouw Van Gent, 
als 1 van de indieners van de kamermotie om de IC-status voor Hoogeveen te 
behouden, nu betrokken is als regiodirecteur bij NS en invloed heeft op de 
besluitvorming omdat zij namens NS zitting heeft in het BO spoor. Haar recente 
uitspraak in de pers 'dat een IC stop in Hoogeveen wel mogelijk is maar dat NS dat 
niet wil vanwege mogelijke obstakels elders in het traject' bevestigt het beeld dat 
wij hebben van het onderzoek zoals dat nu door ProRail is uitgevoerd. 

De gemeente Hoogeveen is op 3 juni uitgenodigd om een nadere toelichting te 
krijgen op het onderzoek van ProRail/NS. Ook daar hebben wij onze bezwaren 
geuit tegen deze werkwijze, en voorgesteld een daadwerkelijk onafhankelijke 
contra-expertise te laten uitvoeren, zoals dat tot dat moment ook met 
gedeputeerde Brink was besproken. Dit niet in de laatste plaats omdat het 
onderzoek uit 2009 ook door ProRail is uitgevoerd; het onderzoek dat nu is gedaan 
kan reeds om die reden niet als onafhankelijk worden beschouwd. 
Het BO Spoor, inclusief gedeputeerde Brink, bleek daartoe echter niet bereid, 
ondanks het eerdere voornemen hiertoe en de afspraak met onze wethouder hier 
gezamenlijk op in te trekken. 
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Wij moeten dan ook constateren dat het belang van NS, Groningen en Overijssel 
hierin voor het Drentse provinciebestuur klaarblijkelijk meer gewicht in de schaal 
legt dan het belang van Drenthe en roepen u als Staten dan ook op, dit tij te keren. 

Organisatiestructuur 
In dit kader moet ook het een en ander worden gezegd over de 
organisatiestructuur waarbinnen de uitwerking van de motie Koopmans 
plaatsvindt. Het Bestuurlijk Overleg Spoor wordt geacht de noordelijke regio te 
vertegenwoordigen als het gaat om de aanwending van de gelden voor de 
snelheidsverhogende maatregelen in de noordelijke spoordriehoek. Met andere 
woorden, dit overleg met daarin SNN, de noordelijke provincies plus Overijssel, NS, 
ProRail, en de gemeenten Assen, Groningen en Leeuwarden, is dé dialoogtafel en 
het besluitvormingsorgaan waar partijen met elkaar in gesprek gaan en in 
gezamenlijkheid, als regio, besluiten nemen over maatregelen op het spoor. Een 
besluitvormingsorgaan waarin Hoogeveen echter, als gemeente waar een van de 
belangrijkste ingrepen moet plaatsvinden, geen zitting heeft kunnen nemen en 
geen enkele stem heeft doch af en toe mag aanschuiven om horen wat door 
andere partijen over haar grondgebied is besloten. Ook bij de totstandkoming van 
de Ontwikkelagenda Spoor Noord Nederland 2012-2025\ waarin de noordelijke 
provincies en de gemeenten Assen, Emmen, Groningen en Leeuwarden 
samenwerken met NS, het Rijk en ProRail inzake de uitvoering van de 
spoorprojecten in Noord Nederland en de besteding van onder meer de motie-
Koopmans gelden, is Hoogeveen niet betrokken en wordt geen rekening gehouden 
met de wensen van Hoogeveen. Dit terwij l de grote hoeveelheid middelen die uit 
het RSP voortvloeit er toch op zijn minst toe had kunnen leiden dat de wens van 
Hoogeveen voor behoud van de IC status hierin nader was onderzocht. 

Een gang van zaken die ons veroordeelt tot een krachtige lobby omdat dat de 
enige manier is om invloed op de besluitvorming te krijgen en ons standpunt 
alsnog voor het voetlicht te brengen. Immers ook nu blijkt opnieuw dat de 
gemeente Hoogeveen, ook wanneer zij slechts vraagt om een onafhankelijke kijk 
op de zaak in de vorm van een second opinion, nul op het rekest krijgt en qua 
besluitvorming geen enkele inbreng heeft. Er wordt met ons gesproken, maar er 
wordt vooral over ons gesproken, en besloten. 

^ 'De Ontwikkelagenda is de concrete vertaling van beleidsplannen van provincies, 
gemeenten en NS in zeven projecten op de spoorlijnen Zwolle-Leeuwarden en Zwolle-
Groningen'.(Bron: Ontwikkelagenda noord-nederland 2012-2025, p. 9) 
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Een werkwijze die geen recht doet aan een zorgvuldig besluitvormingsproces 
waarbij de belangen van alle relevante partners zorgvuldig worden gewogen. 

Over station Hoogeveen 
Station Hoogeveen functioneert voor een groot deel van Drenthe als 
goed bereikbaar 'opstappunt' voor een treinreis naar de Randstad en vervult zeker 
de laatste jaren een belangrijke regionale functie als gevolg van de 
herstructurering van de stationsomgeving: uitstekende voorzieningen in de vorm 
van een ruim P+R terrein, voldoende fietsenstallingen en een sterk verbeterde 
bereikbaarheid van het station. In geval van een IC stop te Hoogeveen zou sprake 
zijn van 4 treinen per uur, hetgeen in de praktijk wordt ervaren als een 
'spoorboekjesvrije' dienstregeling. De treinverbinding met Assen, Groningen en 
Zwolle krijgt, zo blijkt uit gesprekken met NS vervoersspecialisten, een enorme 
impuls die kan leiden tot een reizigersgroei van enkele tientallen procenten. Een 
kans voor de regio die echter door NS volledig wordt genegeerd. 

Visie van de regio 
Het traject Zwolle - Assen is het langste intercitytraject in Nederland. De wens van 
Hoogeveen als IC-station is dan ook geen wens van Hoogeveen alleen. In 
Hoogeveen werden enkele jaren geleden in korte tijd meer dan 10.000 
handtekeningen op van inwoners uit Hoogeveen en wijde omtrek. Naast steun van 
de Kamer en uw Staten hebben zich in het verleden dan ook diverse gemeenten in 
de regio, belangengroepering Locov (waarin o.a. zitting hebben: ANWB, 
Consumentenbond en gehandicaptenplatform), Rover en consumentenplatformen 
Openbaar vervoer in Drenthe en Groningen, andere gemeenteraden achter ons 
geschaard. 

Wij hopen dat ü, als onze Drentse volksvertegenwoordigers, de Hoogeveense en 
daarmee Drentse belangen voldoende laat meewegen in de 
besluitvorming/inbreng, in de eerste plaats komende woensdag in uw vergadering 
door uw steun uit te spreken, en door met ons ook bij Gedeputeerde Staten te 
pleiten voor een onafhankelijke second opinion naar nut en noodzaak en 
alternatieven voor de ingreep bij Hoogeveen. Een onderzoek dat zodanig grondig 
wordt uitgevoerd dat het, in tegenstelling tot de huidige opsomming van reeds 
lang bekende feiten, die naam ook echt mag dragen. 
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Naar onze mening is besluitvorming op basis van juiste, recente en volledige 
informatie wel het minste dat verwacht mag worden bij een besluit dat de 
komende decennia grote invloed heeft op de bereikbaarheid van grote delen van 
onze provincie met de Randstad. 

Wij wensen u veel wijsheid bij de besluitvorming en zijn uiteraard - en graag! -
beschikbaar voor nadere toelichting en/of overleg. 

Hoogachtend, 

é gemeenteraad van Hoogeveen, 

burgemeeste r .̂A. A . O, Mi-wCa 


